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Protokół Nr XVIII/12 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  

odbytej w dniu 28 marca 2012 roku  
o godzinie 15.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu  

 
Obrady rozpoczęto w dniu 28 marca 2012 roku o godzinie 15.00. 
Obrady zakończono w dniu 28 marca 2012 roku o godzinie 17.00.  
W XVIII sesji Rady Miejskiej udział wzięło 15 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempiń - Dorota Lew – Pilarska; 
• Zastępca Burmistrza Gminy Czempiń – Jan Adam Kaźmierczak;  
• Radny Rady Powiatu Kościańskiego - Piotr Nowakowski; 
• Radny Powiatu Kościańskiego – Arkadiusz Wojciechowski;    
• Przedstawiciel Posterunku Policji w Czempiniu – Zbigniew Borowski;  
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych; 
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy w Czempiniu;  
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli w Czempiniu; 
• Dziennikarze; 
• Mieszkańcy gminy Czempiń.  

 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz w dniu 28 marca 2012 
roku o godzinie 15.00 otworzył XVIII sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych oraz gości 
oświadczył, że zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz ogłosił 
symboliczną minutę ciszy dla upamiętnienia zmarłego w ostatnim czasie sportowca               
i trenera ś.p. Mariana Maślaka.    

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” powołała na Sekretarza 
obrad XVIII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Macieja Głochowiaka.  
 

Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz poinformował, że radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad XVIII sesji. Do przedłożonego 
porządku obrad uwag nie wniesiono.  
 
Wobec powyższego porządek obrad przedstawiał się w sposób następujący:  

1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czempiń na lata 2011 – 2020.  
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6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 
Czempiń na 2012 rok.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę                          
i zbiorowe odprowadzanie ścieków przez Zakład Gospodarki Komunalnej w 
Czempiniu.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z kompleksu boisk 
sportowych Orlik 2012 należących do Gminy Czempiń.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy 
Czempiń na rok 2013 środków stanowiących fundusz sołecki.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania  bezdomności zwierząt na terenie gminy Czempiń w 2012 roku.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy 
Czempiń. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Opieki nad 
Dzieckiem i Rodziną w Gminie Czempiń na lata 2012 – 2015.  

13. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym. 
14. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z działalności                                            

w okresie międzysesyjnym. 
15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
16. Wolne głosy i wnioski. 
17. Zakończenie obrad XVIII sesji.  

          
Do punktu 3 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, że 
zapoznał się z protokołem z XVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i nie wnosi zastrzeżeń co 
do jego treści.   
 
Radny Maciej Głochowiak nadzorujący sporządzenie protokołu z XVII sesji Rady Miejskiej               
w Czempiniu poinformował, że zapoznał się z protokołem XVII sesji, który jest zgodny z jej 
przebiegiem i zawnioskował o przyjęcie go przez Radę Miejską w Czempiniu bez odczytania.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych jednogłośnie przyjęła protokół 
z XVII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 9 lutego 2012 roku.  

 
Do punktu 4 porządku obrad:  
 
Interpelacji złożyli:  

1. Radny Stanisław Turno w sprawach: 
1) wymiany płyt chodnikowych na rogu ulicy Floriana Marciniaka i Ogrodowej               

w Czempiniu;   
2) udzielenia odpowiedzi na pytanie, czy przed dworcem PKP jest parking dla 

samochodów – jest tam znak „zakaz postoju”, czy Policja egzekwuje jego 
respektowanie;  

2. Radna Elżbieta Grygier w sprawach:  
1) zwrócenia się do Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie pasa zieleni wzdłuż drogi 

wojewódzkiej przy ulicy 24 Stycznia – obecny stan jest zły – pas ten nie spełnia 
swojej roli, jest siedliskiem brudu i śmieci;  

2) udzielenia odpowiedzi na pytanie, kiedy nastąpi wymiana koszy na śmieci lub 
chociażby ich odmalowanie;  
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3. Radny Jerzy Krzyżostaniak w sprawach:  
1) udzielenia odpowiedzi na pytanie, dlaczego tak „późno” jest odbiór „Orlika”                   

w Borowie;  
2) udzielenia odpowiedzi na pytanie, czy prawdą jest, że Zakład Gospodarki 

Komunalnej w Czempiniu odmawia przyjmowania ścieków z dużych zakładów z 
terenu gminy Czempiń i co jest powodem tej odmowy;  

3) udzielenia odpowiedzi na pytanie, kiedy będzie równanie dróg w gminie;  
4) skierowania do Zarządu Dróg Powiatowych interpelacji w sprawie załatania dziur 

na drodze Borowo – Gorzyce – Stary Gołębin; w sprawie złego stanu rowów 
odwadniających przy drodze Gorzyce – Stary Gołębin; w sprawie uprzątnięcia 
zalegających w rowach śmieci oraz poprawy stanu chodników w Gorzycach (wraz 
z dokumentacją fotograficzną); 

5) poprawy stanu studzienek deszczowych w drodze gminnej w Borowie – obecnie są 
osadzone wyżej niż asfalt; załatanie dróg gminnych;  

6) udzielenia odpowiedzi na pytanie, kiedy obędzie się sesja, na której będzie 
podejmowana ostateczna decyzja w sprawie oświaty, szkół w Borowie i Starym 
Gołębinie;     

4. Radna Zofia Bartkowiak w sprawie naprawy uszkodzonych trzech lamp 
oświetleniowych w Siernikach – lampy te albo w ogóle nie świecą, albo migają;  

5. Radny Władysław Matysiak w sprawach: 
1) udrożnienia kanalizacji deszczowej w Piechaninie; 
2) udzielenia odpowiedzi na pytanie, jakie są perspektywy dotyczące dokończenia 

budowy drogi dojazdowej do pól w miejscowości Piechanin; w chwili obecnej 
droga przez wieś gospodarską w Piechaninie jest w bardzo złym stanie; 

3) zwrócenia się do Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie drogi Czempiń – Iłówiec – 
oprócz wykonanej wycinki drzew, powinno także dokonać się wycinki krzewów;    

6. Radny Jarosław Konieczny w sprawach:  
1) uwzględnienia podczas łatania dróg – dogi do Nowego Borówka;  
2) stanu dróg na nowobudowanym osiedlu w miejscowości Nowe Borówko – obecnie 

drogi są przejezdne, jednakże miesiąc temu sytuacja wyglądała bardzo źle i nie 
było możliwości dojazdu dla posesji, zatem rodzi się pytanie, kto będzie 
odpowiadał w momencie, gdy do posesji nie dojedzie pogotowie lub straż pożarna;  

3) stworzenia „szerokiego frontu” na rzecz poprawy sytuacji rolników – Komisja 
Rolnictwa, radni i Burmistrz mogliby zwrócić się do Wojewody    w sprawach 
dodatkowego zwrotu podatku akcyzowego za zaorane pola, przyspieszenie wypłat 
podatku akcyzowego oraz do Agencji Rolnej w sprawie wypłaty dopłat dla 
rolników;   

7. Radny Aleksander Wieliński w sprawach:  
1) podjęcia reakcji w sprawie postępującej dewastacji muru cmentarza ewangelickiego 

w Czempiniu – dotyczy odcinka około 8 metrów, jak również dokonywana jest na 
cmentarzu nielegalna wycinka drzew; 

2) zwrócenia się do Zarządu Dróg Powiatowych w Kościanie o wyczyszczenie drogi 
Czempiń – Mosina z piasku zalegającego na poboczach, piasek ten spływa do 
kanalizacji sanitarnej; 

3) zwrócenia się do Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie uporządkowania 
poboczy dróg Czempiń – Kościan, Czempiń – Głuchowo z zalegających śmieci;  

4) usunięcia piasku zalegającego w ciągu kolektora burzowego ulicy Konopnickiej w 
Czempiniu;  

5) dokonania wymiany piasku na ogródkach jordanowskich w Czempiniu oraz 
konserwacji urządzeń; 
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6) udzielenia odpowiedzi na pytanie, jakie są plany naprawy pozaniżanych kostek 
terlinki na ulicy Polnej w Czempiniu oraz skruszałych włazów studzienek, 
szczególnie na krzyżówce z ulicą Mickiewicza; 

 
Radny Aleksander Wieliński zauważył, że rozpoczęło się w dniu dzisiejszym równanie dróg 
gminnych, jednakże równanie to „woła o pomstę do nieba”, ponieważ po przejechaniu przez 
ulicę Polną równiarki, ubijarki i walca widać nadal bardzo duże kawałki gruzu, które 
wymagają rozbicia, wygląda to tak, jak droga przygotowana pod zalanie betonem. Radny 
Aleksander Wieliński wyraził pogląd, że: „na takie równanie jest szkoda wyrzucania 
pieniędzy”, inaczej sytuacja wyglądałaby, gdyby był to drobny gruz.  
 

8. Radny Tadeusz Fabiś w sprawie udzielenia odpowiedzi na pytanie, dlaczego 
rolnicy z ternu gminy Czempiń nie zostali poinformowani o możliwości składania 
wniosków o oszacowanie strat w związku z przymrozkami; 

9. Radny Wojciech Adamski w sprawach:  
1) założenia pod znakiem „zakaz zatrzymywania się” na ulicy Ogrodowej tabliczki 

„nie dotyczy pojazdów zaopatrzenia”, ponieważ powtarzają się sytuacje, w których 
kierujący pojazdem zaopatrującym sklep przy tej ulicy otrzymuje mandaty karne za 
nieprzestrzeganie przepisów;  

2) zwrócenia się do wykonawcy inwestycji – remont drogi Borówko Stare                          
w Czempiniu, który odbył się dwa lata temu - o przywrócenie stanu zieleni sprzed 
remontu – obecnie są tylko szczątkowe krzewy, a zieleń miała być w stanie sprzed 
remontu;  

3) ponowienia interpelacji w sprawie zamontowania oświetlenia na odcinku od ulicy 
Kasztanowej do Chłapowskiego, wzdłuż ulicy Borówko Stare; zgodnie z posiadaną 
przez radnego wiedzą od trzech lat nie zostało skierowane w tej sprawie pismo do 
Zarządu Dróg Powiatowych w Kościanie;   

4) zwrócenia się do zarządcy drogi o wykoszenie poboczy drogi Czempiń – Śrem; 
5) zakupu i postawienia koszy na śmieci na odcinku od Gimnazjum w Borowie do 

centrum miasta – obecnie śmieci lądują na trawnikach i pod iglakami;  
6) udzielenia odpowiedzi na pytanie mieszkańca, dlaczego na stronie ósmej Dodatku 

bezpłatnego miesięcznika lokalnego Czempiń” zostało zamieszczone logo Unii 
Europejskiej -  w tym dziale nie mówi się o żadnych środkach z UE, o żadnej 
pomocy; 

10. Radny Krzysztof Sankiewicz w sprawach:  
1) wyrównania drogi ze Starego Gołębina w stronę Spytkówek do gospodarstwa Pani 

Nowak; droga ta nie była do tej pory równana przez gminę; 
2) podjęcia interwencji w sprawie fatalnego stanu wybudowanej kilka lat temu drogi 

Jasień – Oborzyska Stare – droga ta „rozchodzi się środkiem”, jest pełna dziur. 
 
Do punktu 5 porządku obrad:  

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                   
Nr XVIII/143/12 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 marca 2012 roku                  
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czempiń na lata 
2011 – 2020 przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń 
Halinę Łączną.  
Uchwała stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
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Do punktu 6 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 
Czempiń na 2012 rok przedstawionej wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy 
Czempiń Halinę łączną:  
 
Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetu oraz Spraw Socjalnych radna Elżbieta 
Grygier poinformowała, że Komisja zapoznała się z treścią i uzasadnieniem do uchwały 
podczas posiedzenia Komisji, na którym obecne były Burmistrz Gminy Czempiń i Skarbnik 
Gminy Czempiń i nie wnosi uwag do treści projektu uchwały.    
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XVIII/144/12 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 marca 2012 
roku zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Czempiń na 
2012 rok przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń 
Halinę Łączną.  
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 7 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę                          
i zbiorowe odprowadzanie ścieków przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Czempiniu 
przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Kierownika Referatu Inwestycji                               
i Infrastruktury Technicznej Jana Marciniaka:  
 
Radny Wojciech Adamski zauważył, że w uzasadnieniu do uchwały zapisano, że dokonano 
„wnikliwej analizy”, tymczasem w dniu dzisiejszym, kiedy przybył do Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w Czempiniu w celu wyjaśnienia kilku punktów, odmówiono mu udzielenia 
informacji, dlatego prosi o wyjaśnienie „dlaczego podniesiono koszty pozyskania do obecnej 
stawki na 987 tysięcy zł, skoro w poprzednim roku, nie produkując więcej wody, bo też tylko 
340 tysięcy m ³ wody, stawka była niższa”. Radny Wojciech Adamski zauważył, że gdyby 
koszty wyprodukowania wody podzielić przez ilość wody, to cena za m³ powinna w tym roku 
zostać obniżona. Radny Wojciech Adamski pytał, co spowodowało, że w tym roku 
wyprodukowanie tej samej ilości wody będzie kosztowało gminę 224 tysięcy złotych więcej. 
Radny Wojciech Adamski wskazał, że nie udało mu się wyjaśnić, co jest przyczyną, czy nie 
jest to pomyłka, ponieważ odmówiono mu udzielenia odpowiedzi. Radny Wojciech Adamski 
zauważył, że nie notujemy również wzrostu ilości przyjmowanych ścieków od kilku lat – jest 
to 270 tysięcy m³, a jedyny wzrost, jaki odnotowano miał miejsce w 2010 roku, kiedy to po 
raz pierwszy i jedyny wysłano pismo w sprawie podłączenia do sieci kanalizacji sanitarnej – 
wówczas przyłączyło się kilkanaście rodzin. Radny Wojciech Adamski wyraził pogląd, że: 
„te cyfry dla mnie są niewiarygodne, nie odzwierciedlają rzeczywistości”. Radny Wojciech 
Adamski podkreślił, że nie jest zrozumiałe, dlaczego w tym roku chcemy, aby za taką samą 
ilość wody płacone było więcej pieniędzy. Radny Wojciech Adamski podkreślił, że nie 
otrzymał prostego zestawiania produkcji i sprzedaży wody w ostatnich czterech latach.  
 
Radny Stanisław Turno zauważył, że w uzasadnieniu do taryfy pojawiają się stwierdzenia, 
że: „będzie wymienione, zamierza się zrobić…”, tymczasem czytelniejsze byłoby, gdyby 
podano harmonogram, w jakich miesiącach poszczególne prace będą wykonane.  
 
Radny Aleksander Wieliński poinformował, że Komisja Oświaty analizowała wniosek                  
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o zatwierdzenie taryf i w kwestii ceny wody nie ma zastrzeżeń, jednakże w przypadku 
ścieków proponowana podwyżka jest znacząca, tymczasem wiemy, że wiele gospodarstw 
domowych nie jest podłączonych do sieci kanalizacji sanitarnej, mimo, że taką możliwość 
posiada, zatem zasadne byłoby pozostawienie taryfy za odbiór ścieków na poziomie roku 
poprzedniego.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz zauważył, że 
pracownicy Zakładu Gospodarki Komunalnej w Czempiniu słusznie postąpili, że w dniu 
dzisiejszym nie udzielili radnemu Wojciechowi Adamskiemu odpowiedzi na zapytania; każdy 
z radnych bowiem powinien pamiętać, że radni działają w komisjach, w związku z tym trzeba 
się zapowiedzieć, zaprosić dyrektora i główną księgową na posiedzenie komisji i wówczas 
żądać wyjaśnień; wniosek taki powinien być skierowany odpowiednio wcześniej i o sprawie 
należy jako przełożonego poinformować Burmistrza Gminy Czempiń.  
Radny Krzysztof Sankiewicz zauważył, że nie ma przeszkód, aby sprawdzić wykonanie 
inwestycji, które były przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Czempiniu zaplanowane                 
i które udało się zrealizować. 
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że w kwestii uzyskiwania przez radnych 
informacji musi być zachowywana droga służbowa. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
wskazała, że w taryfie, która została przekazana radnym zostały zamieszczone załączniki 
dotyczące wzrostu kosztów dostarczania wody i odprowadzania ścieków, kosztów 
pośrednich, porównanie roku 2011 i 2012; pracownik Referatu Inwestycji nie był proszony na 
posiedzenia komisji Rady Miejskiej celem złożenia dodatkowych wyjaśnień, nie proszono 
również Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Czempiniu.  
 
Radny Wojciech Adamski zauważył, że chciał tylko wyjaśnić błędy, które znalazły się                 
w taryfie, jednakże Dyrektor ZGK w Czempiniu nie miał dla niego czasu; jeśli zaś ma się 
opierać tylko na tym, co zostało przedstawione w taryfie, to uważa podwyżkę wody za 
niezasadną, dlatego, że w roku ubiegłym przy produkcji wody na poziomie 340 tys. m³ koszty 
wynosiły 763 tys. zł, zaś w taryfie, która ma zostać przyjęta zakładana produkcja wody 
wynosi 340 tys. m ³, ale koszty mają wzrosnąć do 987 tys. zł.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że wzrosły takie koszty, jak: energia elektryczna, 
o 2 % składki pracownicze, paliwo, podatki – są to zaś składowe kosztów wyprodukowania 
wody. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że gdyby koszty przedstawione przez 
Dyrektora ZGK w Czempiniu były nieuzasadnione, to Burmistrz nie zaakceptowałby ich i nie 
przedstawił Radzie Miejskiej w Czempiniu.  
 
Radny Wojciech Adamski zauważył, że w tej analizie, która jest przedstawiona koszty energii 
elektrycznej zaplanowane na 2012 rok są mniejsze aniżeli te w roku 2011, zatem nie jest to 
argument za wzrostem cen wody.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 9 głosami „za”, przy                    
3 głosach „przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę                      
Nr XVIII/145/12 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 marca 2012 roku                  
w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Czempiniu 
przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Kierownika Referatu Inwestycji                  
i Infrastruktury Technicznej Jana Marciniaka. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
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Do punktu 8 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z kompleksu boisk 
sportowych Orlik 2012 należących do Gminy Czempiń przedstawionego wraz                                
z uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy Czempin Dorotę Lew – Pilarską:  
 
W odpowiedzi na pytanie radnego Aleksandra Wielińskiego, czy na Orliku zostały dokonane 
wszystkie odbiory, Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że wszystkie odbiory 
na Orliku są dokonane i oczekujemy na decyzję Powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego, która pozwoli nam na użytkowanie tego obiektu.  
  

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XVIII/146/12 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 marca 2012 
roku w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z kompleksu boisk 
sportowych Orlik 2012 należących do Gminy Czempiń przedstawionego wraz                                
z uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy Czempin Dorotę Lew – Pilarską.  
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 9 porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XVII/147/12 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 marca 2012 roku                     
w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Czempiń na 
rok 2013 środków stanowiących fundusz sołecki przedstawioną wraz                              
z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń Dorotę Lew – Pilarską.  
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 10 porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XVIII/148/12 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 marca 2012 
roku w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania  bezdomności zwierząt na terenie gminy Czempiń w 2012 roku. 
przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Kierownika Referatu Gospodarki 
Gruntami Romana Skrzypczaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 11 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy 
Czempiń przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Kierownika Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Czempiniu – Zdzisławę Lehmann:  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz zauważył, że              
w załączniku do uchwały w jednym z wykazów ujęto, że na terenie gminy Czempiń 
posiadamy dom kultury, tymczasem nie można tego powiedzieć o budynku Centrum Kultury 
Czempiń przy ulicy Stęszewskiej; tym bardziej, że jeśli będziemy w przyszłości chcieli 
postarać się o środki na budowę domu kultury, nie możemy teraz zapisać, że go posiadamy. 
 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Czempiniu – Zdzisława Lehmann wyjaśniła, że 
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ocena zasobów pomocy społecznej jest to aplikacja komputerowa przygotowana przez 
Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej i w niej zawarte są gotowe propozycje do wpisania           
i uzupełnienia, w związku z czym zapis „dom kultury” nie został dokonany przez pracownika, 
ale wygenerowany był automatycznie.      
   

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XVIII/149/12 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 marca 2012 
roku w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Czempiń 
przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Kierownika Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Czempiniu – Zdzisławę Lehmann.  
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 12 porządku obrad:  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XVIII/150/12 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 marca 2012 
roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Opieki nad 
Dzieckiem i Rodziną w Gminie Czempiń na lata 2012 – 2015 przedstawioną wraz 
z uzasadnieniem przez Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Czempiniu – 
Zdzisławę Lehmann.  
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 13 porządku obrad:  
 
Do sprawozdania Burmistrza Gminy Czempiń wraz  z wykazem zarządzeń stanowiącego 
załącznik nr 10 do niniejszego protokołu:  
 
Radna Elżbieta Grygier poprosiła o uszczegółowienie punktów 11, 15, 17, 19 31, 32 
Sprawozdania.  
 
Radny Wojciech Adamski poprosił o uszczegółowienie punktów 8, 15, 19  Sprawozdania.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wyjaśniła: 

1. Do punktu 8 – „Spotkanie z Dyrektorem Usług Komunalnych w Mosinie – 
oferty zakładu”, Burmistrz udzieliła odpowiedzi, że Dyrektor Zakładu Usług 
Komunalnych przedstawił ofertę na mechaniczne sprzątanie ulic gminnych,           
z której gmina Czempiń skorzysta i będą wyczyszczone drogi gminne 
utwardzone, Dyrektor przedstawił również ofertę dotycząca równania dróg, 
jednakże korzystniejsza była oferta od firmy, która obecnie tą usługę 
wykonuje;   

2. Do punktu 11 – „Posiedzenie Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego” 
Burmistrz udzieliła odpowiedzi, że w każdej gminie jest obowiązek działania 
gminnego zespołu kryzysowego, podczas tego posiedzenia uaktualniono skład 
osobowy Zespołu w związku ze śmiercią lekarza jego obowiązki będzie pełnił 
lekarz z Przychodni Zespołu Lekarza Rodzinnego „SILVA”, wobec upływu 
terminu powołań dla członków zespołu zostały wręczone nowe                             
i przeprowadzono również szkolenie.     

3. Do punktu 15 – „Spotkanie z pełnomocnikami stron nieporozumień na ulicy 
Wiatrakowej z udziałem autorów protestu” , Burmistrz udzieliła odpowiedzi, 
że w spotkaniu brał również udział Przewodniczący Rady Miejskiej                       
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w Czempiniu; spotkanie miało na celu zapoznanie się z problemem, jaki 
zaistniał na ulicy Wiatrakowej w Czempiniu; podczas spotkania ustalono, że 
pełnomocnicy obu stron przedstawią żądania w stosunku do drugiej strony na 
piśmie, jednakże z informacji, które posiada wiadomo, że jedna ze stron 
wystąpiła na drogę sądową bez przesłania swoich uwag do drugiej strony na 
piśmie.   

4. Do punktu 17 – „Spotkanie z firmą brokerską w sprawie propozycji 
oszacowania kosztów połączeń telefonicznych i przedstawienie propozycji 
nowych rozwiązań.”, Burmistrz udzieliła odpowiedzi, że do Urzędu Gminy           
w Czempiniu zgłosiła się firma brokerska z propozycją oszacowania kosztów 
telefonicznych i wprowadzenia rozwiązań przynoszących urzędowi 
oszczędności poprzez zmianę taryf i obniżenie cen rozmowy za minutę. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że w Urzędzie Gminy i tak 
mamy koszty rozmów na niskim poziomie, jednakże usługa ta jest bezpłatna, 
dlatego gmina podpisała stosowną umowę w firmą; po dokonaniu analizy 
firma ta będzie w imieniu gminy negocjowała z dostawcami usług 
telekomunikacyjnych korzystniejsze dla nas rozwiązania;     

5. Do punktu 19 – „Udział w rozprawie sądowej w charakterze strony przeciwko 
firmie „EKO – TECH”, Burmistrz udzieliła odpowiedzi, że podczas rozprawy 
przesłuchano jednego świadka, jeden się nie stawił; podczas następnej 
rozprawy w dniu 24 kwietnia 2012 roku zostanie on przesłuchany, a następnie 
zostaną przesłuchane strony. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że 
do zakończenia sprawy jest bardzo daleko.  

6. Do punktu 28 – „Spotkanie z dyrektorem Delegatury Kuratorium Oświaty            
w Lesznie – wyniki ewaluacji w Szkole Podstawowej w Starym Gołębinie, 
Burmistrz udzieliła odpowiedzi, że spotkanie dotyczyło wyników ewaluacji 
Szkoły podstawowej w Starym Gołębinie, która decyzją Kuratora Oświaty 
została wytypowana do badania ewaluacyjnego, które polega na rozmowach 
przedstawiciela Kuratorium z nauczycielami, Przewodniczącym Rady 
Miejskiej w Czempiniu, z osobą z ramienia organu prowadzącego – Zastępca 
Burmistrza, jak również na przeprowadzeniu badań ankietowych z rodzicami; 

7. Do punktu 31 – „Urząd Marszałkowski – spotkanie w sprawie wniosku                  
o dofinansowanie budowy targowiska.” – Burmistrz udzieliła odpowiedzi, że 
jako gmina złożyliśmy wniosek o dofinansowanie budowy targowiska, na ten 
cel możemy dostać kwotę 1 mln złotych; osoba nadzorująca nasz wniosek               
z ramienia Urzędu Marszałkowskiego miała pewne zastrzeżenia do zapisów 
we wniosku, dlatego też wraz z pracownikiem Urzędu Gminy w Czempiniu 
udała się wszystkie te kwestie wyjaśnić i obecnie oczekujemy na informację, 
że środki pozyskaliśmy.   

8. Do punktu 32 – „W ramach stowarzyszenia „Lokalnej Grupy Działania 
Gościnna Wielkopolska” – udział w dwudniowym szkoleniu członków Rady 
na temat naboru wniosków oraz oceny i wyboru operacji po zmianach 
wprowadzonych w procedurach i kryteriach oceny”; Burmistrz udzieliła 
odpowiedzi, że zostały wprowadzone zmiany w procedurach i kryteriach 
oceny wniosków, wobec czego należało przeszkolić członków Rady, która 
bierze udział w ocenie wszystkich wniosków w ramach programu Lider Plus.   
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, że 
wyniki ewaluacji Szkoły podstawowej w Starym Gołębinie są również dostępne na stronie 
internetowej Kuratorium Oświaty w Poznaniu; wyniki te są bardzo dobre.    
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Do punktu 14 porządku obrad:  
  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, że 
w okresie międzysesyjnym:  

1. reprezentował Radę Miejską w Czempiniu podczas: pogrzebu ś.p. Mariana 
Maślaka, spotkania w sprawie nieporozumień na ulicy Wiatrakowej, uroczystości 
z okazji trzecich urodzin Kapeli Dudziarskiej w Starym Gołębinie; zakończenia 
naszej Halowej Ligi; Powiatowego Turnieju Wiedzy Pożarniczej w Starych 
Oborzyskach;    

2. pełnił dyżur w Urzędzie Gminy w Czempiniu w każdą środę tygodnia;  
3. do Rady Miejskiej w Czempiniu wpłynęły: 

1) Pismo Burmistrza Gminy Czempiń do Kancelarii Radcy Prawnego Dominika 
Kurowskiego z dnia 14 lutego 2012r. – załącznik nr 11 do niniejszego 
protokołu;  

2) Pismo Burmistrza Gminy Czempiń z dnia 21 lutego 2012 roku - załącznik nr 
12 do niniejszego protokołu; 

3) List otwarty do Burmistrza Gminy Czempiń i radnych Rady Miejskiej                   
w Czempiniu z dnia 1 marca 2012 roku - załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu; 

4) Odpowiedź Burmistrza Gminy Czempiń na List otwarty z dnia 7 marca 2012 
roku  - załącznik nr 14 do niniejszego protokołu; 

5) Odpowiedź na odpowiedź na List otwarty z dnia 19 marca 2012 roku – 
załącznik nr 15 do niniejszego protokołu; 

6) Wniosek o zatwierdzenie taryf przedłożony przez Burmistrza Gminy Czempiń 
– załącznik nr 16 do niniejszego protokołu; 

7) Pismo Burmistrza Gminy Czempiń z dnia 14 marca 2012 roku do Rady 
Miejskiej w Czempiniu – załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.   

  
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że była zaskoczona 
odpowiedzią na odpowiedź dotyczącą Listu otwartego do Burmistrza i Radnych Rady 
Miejskiej w Czempiniu, ponieważ, pomimo jej apeli o poważne i rozważne potraktowanie 
problemu oświaty na terenie gminy Czempiń, niestety – osoby, które podpisały pismo 
przedstawiły w nim argumenty demagogiczne i nieprawdziwe. Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska wskazała, że nie będzie udzielała w sprawie tego pisma odpowiedzi, jednakże trzeba 
pamiętać, że na spotkaniu w sprawie reorganizacji oświaty w Starym Gołębinie, po 
wystąpieniu Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu, była informacja, że środowiska 
obu szkół się spotkają i wypracują stanowisko, która szkoła ma zostać, tymczasem do 
Burmistrza dotarła jedynie informacja, że jest zgody na zamknięcie jednej tylko szkoły,                  
a władze mają wziąć na siebie odpowiedzialność, która szkoła ma zostać. Burmistrz Dorota 
Lew – Pilarska wskazała, że w ostatnim piśmie skierowanym do Burmistrza jest wiele 
nieprawdy – kwestia ostatniej powodzi – napisano, że „…nie wszystkim straż pożarna 
przyszła z pomocą…” – Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że jest                         
w posiadaniu notatki służbowej sporządzonej przez aspiranta Marcina Brygiera z Państwowej 
Straży Pożarnej w Kościanie, który dowodził akcją na terenie gminy Czempiń, w której 
czytamy: „ W dniu 21 lipca 2011 roku dowodziłem działaniami ratowniczymi                                  
w miejscowości Borowo, gmina Czempiń podczas usuwania skutków intensywnych opadów 
atmosferycznych. Działania polegały na wypompowywaniu nadmiaru wody z zalanych ulic, 
ze studzienek oraz rowu przydrożnego. Podczas działań, w których uczestniczyłem nikt                   
z mieszkańców nie zgłosił potrzeby wypompowania wody z zalanych posesji”. Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że podobne oświadczenie złożył Komendant Gminnej 
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Ochotniczej Straży Pożarnej. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że nagrania 
wszystkich zgłoszeń do Straży Pożarnej w Kościanie są przechowywane i jeśli ktoś                       
z mieszkańców uważa, że dzwonił,  pomoc nie została mu udzielona, może bardzo łatwo to 
sprawdzić. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że w liście tym znajduje się zarzut, że 
oszczędności mają być poczynione tylko w jednej dziedzinie – oświacie, faktycznie zaś na tą 
właśnie dziedzinę nie mamy zbyt dużego wpływu. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
wskazała, że w piśmie „wyśmiewane” jest stanowisko kancelisty w Urzędzie Gminy                   
w Czempiniu, który ma kleić znaczki – faktem jest, że od kilku już lat nie przyklejamy                
w Urzędzie Gminy w Czempiniu znaczków, ponieważ mamy podpisaną umowę z Pocztą 
Polską. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że od momentu przejęcia przez nią 
urzędu Burmistrza, zatrudnienie w Urzędzie Gminy w Czempiniu wzrosło o 2,5 etatu, mimo, 
że gminie przybyło wiele zadań; dla mieszkańców mylna może być sytuacja, podczas której 
w Urzędzie Gminy w Czempiniu przewija się wiele nowych twarzy, jednakże są to studenci 
odbywający praktyki zawodowe, które są niezbędne do zaliczenia przez nich roku 
akademickiego; ponadto są przyjmowani do Urzędu Gminy stażyści na bazie umowy                     
z Urzędem Pracy; w tym roku jest to nieco ograniczone, ponieważ warunkiem uzyskania 
stażysty jest zatrudnienie go na taki sam okres, tymczasem nie mamy takiej możliwości jako 
urząd. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że „nie jest to rozdmuchana 
administracja samorządowa”. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że jedyny wzrost 
zatrudnienia był spowodowany koniecznością zatrudnienia kancelisty – w tym konkretnym 
przypadku jest to osoba niepełnosprawna, dlatego też gmina jest zwolniona z obowiązku 
płacenia składek na PFRON- pensja kancelisty jest porównywalna ze składkami, jakie 
musielibyśmy zapłacić; dzięki zatrudnieniu tej osoby mamy odpowiednio zrealizowaną 
instrukcję kancelaryjną; ponadto – zmieniła się również ustawa o pracownikach urzędów 
stanu cywilnego, która nałożyła obowiązek, aby kierownik i zastępca posiadali wyższe 
wykształcenie odpowiednio ukierunkowane – tymczasem osoba, która pełniła obowiązki 
zastępcy nie posiadała odpowiednich kwalifikacji i nie podjęła studiów, dlatego też 
utworzono stanowisko i zatrudniono osobę na to miejsce. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
wskazała, że obecnie jeszcze przez czas, w którym osoba nowozatrudniona odbędzie staż 
zawodowy, podczas nieobecności kierownika USC, Burmistrz nie może opuścić miejsca 
pracy, ponieważ to ona zastępuje kierownika USC. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
wskazała, że po okresie dwóch lat przygotowania Pani Joanna Majsner będzie mogła ubiegać 
się o stanowisko zastępcy kierownika USC. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że 
obecnie wszelkie nieobecności kierownika USC z powodu urlopów muszą być uzgadniane             
z Burmistrzem, co bardzo dezorganizuje pracę. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że na każdy z argumentów wskazanych w piśmie 
ma odpowiedź, jednakże mija się z celem jej publikowanie gdziekolwiek; należy przejść do 
konkretnych działań. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że odkąd Rada Miejska              
w Czempiniu podjęła uchwały intencyjne o likwidacji szkół, trwają prace nad 
przygotowaniem trzech wariantów – zamknięcia jednej ze szkół lub obu i przeniesienia dzieci 
do Czempinia; arkusze organizacyjne zostały już przygotowane przez dyrektorów szkół, 
trwają obecnie obliczenia ekonomiczne, następnie między 10 a 13 kwietnia zostanie zwołane 
w tej sprawie spotkanie, po którym Burmistrz przedłoży Radzie Miejskiej w Czempiniu 
projekty stosownych uchwał i będzie prosiła o zwołanie po 7 – 8 dniach sesji. Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że do końca kwietnia dyrektorzy szkół muszą złożyć 
Burmistrzowi arkusze organizacyjne szkół na nowy rok szkolny i muszą wiedzieć, co w tych 
arkuszach zawrzeć. Burmistrz Dorota Lew – Pilarksa podkreśliła, że działania te są 
podyktowane przepisami prawa, nie zaś pośpiechem.         
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Do punktu 15 porządku obrad:  
 
W odpowiedzi na interpelacje radnych Rady Miejskiej w Czempiniu:  

1. Radnego Stanisława Turno w sprawach: 
1) wymiany płyt chodnikowych na rogu ulicy Floriana Marciniaka                         

i Ogrodowej w Czempiniu Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
poinformowała, że zostanie przeprowadzona wizja tego odcinka chodnika   
i o sposobie załatwienia sprawy radny zostanie poinformowany na piśmie; 

2)  udzielenia odpowiedzi na pytanie, czy przed dworcem PKP jest parking 
dla samochodów – jest tam znak „zakaz postoju”, czy Policja egzekwuje 
jego respektowanie Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że                   
w momencie, kiedy wyremontowano parking przy ulicy Kolejowej liczba 
miejsc parkingowych była większa aniżeli potrzebna, obecnie jednak 
zapotrzebowanie na miejsca jest duże; dlatego lepszym rozwiązaniem 
będzie zwrócenie się do zarządcy placu o zdjęcie znaku dotyczącego 
zakazu postoju i umożliwienie kierowcom parkowanie tam aut;   

2. Radnej Elżbiety Grygier w sprawach:  
1) zwrócenia się do Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie pasa zieleni 

wzdłuż drogi wojewódzkiej przy ulicy 24 Stycznia Burmistrz Dorota Lew 
– Pilarska poinformowała, że zapytanie w tej sprawie zostanie skierowane 
do Zarządu Dróg Wojewódzkich z prośbą o określenie planów dotyczących 
poprawy stanu pasa zieleni;  

2) wymiany koszy na śmieci lub chociażby ich odmalowania Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że kosze miały być zakupione, ale 
na dzień dzisiejszy trudno powiedzieć, kiedy to nastąpi i w jakiej ilości;  

3.  Radnego Jerzego Krzyżostaniaka w sprawach:  
1) udzielenia odpowiedzi na pytanie, dlaczego tak „późno” jest odbiór 

„Orlika” w Borowie; Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że 
16 kwietnia 2012r. będzie miało miejsce uroczyste otwarcie „Orlika”, zaś 
wszystkie odbiory służb zostały już wykonane i stosowane dokumenty 
zostały złożone do Inspektora Nadzoru Budowlanego i oczekuje się na 
pozwolenie na użytkowanie. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, 
że nie odważy się komukolwiek pozwolić skorzystać z „Orlika” przed 
uzyskaniem tej decyzji, ponieważ jest to ryzyko poniesienia bardzo 
wysokiej kary finansowej.    

2) udzielenia odpowiedzi na pytanie, czy prawdą jest, że Zakład Gospodarki 
Komunalnej w Czempiniu odmawia przyjmowania ścieków z dużych 
zakładów z terenu gminy Czempiń i co jest powodem tej odmowy 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że jeśli ZGK odmawia 
przyjęcia ścieków, to oznacza, że nie spełniają one parametrów, a ich 
przyjęcie spowodowałoby katastrofę dla naszej oczyszczalni; szczegółowa 
odpowiedź zostanie udzielona przez Dyrektora ZGK na piśmie;  

3) udzielenia odpowiedzi na pytanie, kiedy będzie równanie dróg w gminie 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że równanie dróg 
rozpoczęło się w dniu dzisiejszym;  

4) skierowania do Zarządu Dróg Powiatowych interpelacji w sprawie 
załatania dziur na drodze Borowo – Gorzyce – Stary Gołębin; w sprawie 
złego stanu rowów odwadniających przy drodze Gorzyce – Stary Gołębin; 
w sprawie uprzątnięcia zalegających w rowach śmieci oraz poprawy stanu 
chodników w Gorzycach (wraz z dokumentacją fotograficzną) Burmistrz 
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Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że interpelacja zostanie przekazana 
wraz z dokumentacją fotograficzną do zarządcy drogi;    

5) poprawy stanu studzienek deszczowych w drodze gminnej w Borowie – 
obecnie są osadzone wyżej niż asfalt; załatanie dróg gminnych Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że łatanie dróg gminnych 
rozpocznie się 2 kwietnia 2012 roku;  

4. Radnej Zofii Bartkowiak w sprawie naprawy uszkodzonych trzech lamp 
oświetleniowych w Siernikach Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, 
że interpelacja zostanie przekazana do Energetyki; 

5. Radnego Władysława Matysiaka w sprawach: 
1) udrożnienia kanalizacji deszczowej w Piechaninie Burmistrz Dorota Lew – 

Pilarska poinformowała, że działania w sprawie udrożnienia kanalizacji 
zostaną podjęte; 

2) udzielenia odpowiedzi na pytanie, jakie są perspektywy dotyczące 
dokończenia budowy drogi dojazdowej do pól w miejscowości Piechanin; 
w chwili obecnej droga przez wieś gospodarską w Piechaninie jest                    
w bardzo złym stanie Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że 
w budżecie obecnego roku nie ma planów dokończenia budowy tej drogi; 

3) zwrócenia się do Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie drogi Czempiń – 
Iłówiec Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że interpelacja 
zostanie przekazana do zarządcy drogi;    

6. Radnego Jarosława Koniecznego w sprawach:  
1) uwzględnienia podczas łatania dróg – dogi do Nowego Borówka Burmistrz 

Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że droga ta jest w pierwszej 
kolejności uwzględniona w planach załatania;  

2) stanu dróg na nowobudowanym osiedlu w miejscowości Nowe Borówko – 
obecnie drogi są przejezdne, jednakże miesiąc temu sytuacja wyglądała 
bardzo źle i nie było możliwości dojazdu dla posesji, zatem rodzi się 
pytanie, kto będzie odpowiadał w momencie, gdy do posesji nie dojedzie 
pogotowie lub straż pożarna Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
poinformowała, że nabywcy działek na osiedlu w Nowym Borówku 
zakupili je z udziałem w części drogi, zatem za stan dróg odpowiadają 
właściciele dróg, którymi są mieszkańcy osiedla;  

3) stworzenia „szerokiego frontu” na rzecz poprawy sytuacji rolników – 
Komisja Rolnictwa, radni i Burmistrz mogliby zwrócić się do Wojewody    
w sprawach dodatkowego zwrotu podatku akcyzowego za zaorane pola, 
przyspieszenie wypłat podatku akcyzowego oraz do Agencji Rolnej                 
w sprawie wypłaty dopłat dla rolników Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
poinformowała, że w dniu dzisiejszym zostało złożonych pięćdziesiąt 
wniosków; pracownicy wyjeżdżają w teren i oszacowują szkody, jednakże 
ciężko powiedzieć, jaki będzie rezultat tych działań, ponieważ zmieniły się 
zasady szacowania szkód w gospodarstwach – szkody szacuje się                     
w stosunku nie tylko do produkcji roślinnej, ale do całej produkcji 
zwierzęcej i w pierwszej kolejności pojawia się zapytanie, czy plony były 
ubezpieczone; Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że jest możliwe 
wspólne wystąpienie do Wojewody w sprawach, o których wspomniał 
radny; akcyza ma być wypłacana  w tym roku miesiąc wcześniej –                   
w kwietniu. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska zauważyła, że z podobną 
inicjatywą powinien podjąć samorząd rolników – Wielkopolska Izba 
Rolnicza.   
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7. Radnego Aleksandra Wielińskiego w sprawach:  
1) podjęcia reakcji w sprawie postępującej dewastacji muru cmentarza 

ewangelickiego w Czempiniu Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
poinformowała, że nie została wydana decyzja dotycząca zgody na 
wycinkę drzew na cmentarzu; sprawa dewastacji zostanie zbadana;   

2) zwrócenia się do Zarządu Dróg Powiatowych w Kościanie                                 
o wyczyszczenie drogi Czempiń – Mosina z piasku zalegającego na 
poboczach, piasek ten spływa do kanalizacji sanitarnej Burmistrz Dorota 
Lew – Pilarska poinformowała, że drogi gminne oraz powiatowe                     
w graniach miasta zostaną przed świętami posprzątane mechanicznie;  

3) zwrócenia się do Zarządu Dróg Wojewódzkich w sprawie uporządkowania 
poboczy dróg Czempiń – Kościan, Czempiń – Głuchowo z zalegających 
śmieci Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że interpelacja 
zostanie przekazana do zarządcy drogi;  

4) usunięcia piasku zalegającego w ciągu kolektora burzowego ulicy 
Konopnickiej w Czempiniu Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
poinformowała, że droga gminna zostanie przed świętami posprzątana 
mechanicznie;  

5) dokonania wymiany piasku na ogródkach jordanowskich w Czempiniu 
oraz konserwacji urządzeń Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
poinformowała, że odpowiedź zostanie udzielona w najbliższym dniu 
telefonicznie; w kwestii konserwacji urządzeń – nie ma gwarancji firmy na 
konserwację urządzeń, gwarancja obejmuje tylko te usterki, które 
wynikałyby z niewłaściwej technologii produkcji urządzeń;   

6) udzielenia odpowiedzi na pytanie, jakie są plany naprawy pozaniżanych 
kostek terlinki na ulicy Polnej w Czempiniu oraz skruszałych włazów 
studzienek, szczególnie na krzyżówce z ulicą Mickiewicza Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że prace remontowe powinny 
zostać przeprowadzone w najbliższym czasie; w związku z tym, że udało 
się pokruszyć gruz za mniejszą niż pierwotnie zakładana kwota, jak 
również po ostatniej zimie drogi nie są mocno uszkodzone – za 
zaoszczędzone środki uda się zrealizować remonty;       

8. Radnego Tadeusza Fabisia w sprawie udzielenia odpowiedzi na pytanie, dlaczego 
rolnicy z ternu gminy Czempiń nie zostali poinformowani o możliwości składania 
wniosków o oszacowanie strat w związku z przymrozkami Burmistrz Dorota Lew 
– Pilarska poinformowała, że poinformowanie rolników w tym zakresie nie jest 
kompetencją gminy; rolnicy składają do gminy informację o poniesionych stratach, 
Komisja w terenie spisuje stosowną notatkę, jednakże nie jest to robione z 
inicjatywy wojewody, a jest to jedynie dobra wola Burmistrza, że pracownicy 
opuszczają stanowisko pracy i udają się w teren, ponieważ faktycznie nie mają za 
to zapłacone, gminie też nikt nie zwraca kosztów paliwa; na dzień dzisiejszy 
złożono pięćdziesiąt wniosków i każdy następny zostanie przyjęty;      

9. Radnego Wojciecha Adamskiego w sprawach:  
1) założenia pod znakiem „zakaz zatrzymywania się” na ulicy Ogrodowej 

tabliczki „nie dotyczy pojazdów zaopatrzenia”, ponieważ powtarzają się 
sytuacje, w których kierujący pojazdem zaopatrującym sklep przy tej ulicy 
otrzymuje mandaty karne za nieprzestrzeganie przepisów Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska przypomniała, że znak „zakaz zatrzymywania się” 
został postawiony z inicjatywy radnych; do Urzędu Gminy zgłosiła się 
osoba zainteresowana, aby pod znakiem znalazła się tabliczka „nie dotyczy 
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pojazdów zaopatrzenia” i została ona zamówiona; jak tylko urząd będzie                 
w jej posiadaniu, zostanie ona zamontowana; 

2) zwrócenia się do wykonawcy inwestycji – remont drogi Borówko Stare                          
w Czempiniu, który odbył się dwa lata temu - o przywrócenie stanu zieleni 
sprzed remontu – obecnie są tylko szczątkowe krzewy, a zieleń miała być 
w stanie sprzed remontu; Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
poinformowała, że stan zieleni zostanie sprawdzony na miejscu w terenie; 

3) ponowienia interpelacji w sprawie zamontowania oświetlenia na odcinku 
od ulicy Kasztanowej do Chłapowskiego, wzdłuż ulicy Borówko Stare; 
zgodnie z posiadaną przez radnego wiedzą od trzech lat nie zostało 
skierowane w tej sprawie pismo do Zarządu Dróg Powiatowych w 
Kościanie Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że żadna 
lampa nie jest własnością zarządcy drogi, ale albo gminy, albo energetyki, 
w budżecie na rok obecny nie ma środków na ich zamontowanie;  

4) zwrócenia się do zarządcy drogi o wykoszenie poboczy drogi Czempiń – 
Śrem Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że interpelacja 
zostanie przekazana do zarządcy drogi;  

5) zakupu i postawienia koszy na śmieci na odcinku od Gimnazjum                     
w Borowie do centrum miasta – obecnie śmieci lądują na trawnikach i pod 
iglakami Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że po zakupie 
koszy poczynione zostaną starania, aby ich część postawić we 
wspomnianych miejscach;   

6) udzielenie odpowiedzi na pytanie mieszkańca, dlaczego na stronie ósmej 
Dodatku bezpłatnego miesięcznika lokalnego Czempiń” zostało 
zamieszczone logo Unii Europejskiej -  w tym dziale nie mówi się                      
o żadnych środkach z UE, o żadnej pomocy Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska  poinformowała, że w artykule dwukrotnie mówi się o środkach 
pozyskanych z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach programu 
operacyjnego „Kapitał Ludzki”; 

10. Radnego Krzysztofa Sankiewicza w sprawach:  
1) wyrównania drogi ze Starego Gołębina w stronę Spytkówek do 

gospodarstwa Pani Nowak; droga ta nie była do tej pory równana przez 
gminę Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że faktycznie 
droga te nie była równana przez gminę, ponieważ w ramach przyjaźni z 
gminą Kościan – była równana przez gminę sąsiednią; jednakże w tym 
roku zostanie przez nas wyrównana;  

2) podjęcia interwencji w sprawie fatalnego stanu wybudowanej kilka lat 
temu drogi Jasień – Oborzyska Stare – droga ta „rozchodzi się środkiem”, 
jest pełna dziur Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że na 
drogą tą nie ma już gwarancji; droga była dobrze wykonana, a uszkodzenia 
powstały na skutek przejechania nią tirem z bliźniaczymi kołami, który 
porył nawierzchnię; jest w trakcie postępowanie o ograniczenie tonażu na 
ten drodze; zostanie ona załatana w ramach łatania dróg gminnych, co 
powinno nastąpić jeszcze przed świętami przy sprzyjających warunkach 
pogodowych.  

 
Radny Jarosław Konieczny wskazał, że organizacje rolnicze już podjęły działania, o których 
mówił w swojej interpelacji, chodzi zaś o to, żeby wójtowie i burmistrzowie gmin popierali je 
w tej działalności, ponieważ jak widać Wojewoda sam nie wychodzi z inicjatywą, aby pomóc 
rolnikom – tak, jak w przypadku strat z powodu mrozów. Radny Jarosław Konieczny 
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zauważył, że rolnicy bardzo często ubezpieczają swoje pola, ale nie zrobili tego na wypadek 
mrozu.   
 
Radny Maciej Głochowiak w nawiązaniu do interpelacji radnego Stanisława Turno poprosił            
o wystąpienie o usunięcie znaków zakazujących parkowania. Zdaniem radnego Macieja 
Głochowiaka usunięcie tych znaków nie spowoduje żadnego zagrożenia w ruchu.   
 
Przedstawiciel Posterunku Policji w Czempiniu Zbigniew Borowski wskazał, że policjanci 
są zobowiązani reagować na każde naruszenie prawa, jednakże znak ten jest ustawiony w ten 
sposób, że dotyczy prawej krawędzi placu i na to też zwraca uwagę Policja.  
 
Do punktu 16 porządku obrad: 
 
W wolnych głosach i wnioskach: 
 
Radny Aleksander Wieliński przypomniał, że za miesiąc powinny rozpocząć działalność 
korty przy ulicy Polnej, zatem prosi o udzielenie odpowiedzi, czy są czynione kroki w celu 
zatrudnienia na tym obiekcie gospodarza.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że w dniu jutrzejszym odbywa się 
posiedzenie Powiatowej Rady Zatrudnienia i będą zatwierdzane projekty na działania, które 
podejmować będzie Urząd Pracy, jest szansa na pozyskanie z nich śródków na zatrudnienie 
gospodarza; jeżeli zaś nie udałoby się, to osoba zostanie przyjęta na dwumiesięczny staż,             
a następnie gmina zatrudni ją na własny koszt na następne dwa miesiące.       
 
Do punktu 21 porządku obrad 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny 
Krzysztof Sankiewicz po złożeniu świątecznych życzeń zamknął obrady XVIII sesji Rady 
Miejskiej w Czempiniu.  
 
 
 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu 
/-/Krzysztof Sankiewicz 

Protokołował: 
Kierownik Referatu Organizacyjnego 
mgr M. Głucha – Napierała  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


